
 

 

 
Nuuk, 31. Juli 2015 

 
 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til Naalak-

kersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut 

1. Er det korrekt at man ikke har haft dialog med Kommuneqarfik Sermersooq 

om borgermødet i Qeqertarsuatsiaat?  

2. Har bygdebestyrelsen været inddraget fra starten af planlægningen? 

3. Hvor længe har dette borgermøde været planlagt og hvornår blev det annon-

ceret? 

4. Er det sædvanlig procedure at man ikke orienterer kommunalbestyrelserne om 

borgermøder der afholdes i kommunernes byer?  

5. Har alle tre deltagende medlemmer af Naalakkersuisut fra starten planlagt at 

deltage og ud fra hvilke kriterier er de deltagende medlemmer af Naalak-

kersuisut udvalgt? 

6. Hvad er årsagen til at der afholdes politiske borgermøder der bl.a. skal om-

handle rubiner, uden deltagelse af Naalakkersuisoq for Råstoffer?  

(Medlem af Inatsisartut Naaja Nathanielsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse 

Det er rigtigt positivt og vigtigt at Naalakkersuisut tager rundt i landet til borgermøder. Det er 

en god tradition der absolut skal fortsætte. Men jeg finder det betænkeligt, hvis man ikke 

planlægger disse borgermøder grundigt.  

 

Man kan desværre få det indtryk, at borgermødet i Qeqertarsuatsiaat ikke er særlig grundigt 

planlagt hvis mediernes dækning er sandfærdig. I så fald har man ikke været i kontakt med 

kommunens relevante politikere – på trods af at der ellers må være et tæt samarbejde om 

rubinprojektet i Qeqertarsuatsiaat. Og tilsyneladende er det ene medlem af Naalakkersuisut 

kommet med i sidste øjeblik, mens et andet relevant medlem af Naalakkersuisut ikke deltog. 

 

Når Naalakkersuisut rejser rundt i landet sker det for skattekroner. Og formålet er at skabe 

mere viden om koalitionens politik og øge samarbejdet med kommuner og lokalbefolkningen. 

Dette er vigtigt at holde for øje. 

 

Jeg skal bede om at spørgsmålene besvares indenfor 10 arbejdsdage.  

 


